
1 
 

Raadsbijdrage RES 7 oktober 2021 
 
Voorzitter, geachte aanwezigen 
 
Vanavond de regionale Energiestrategie, de RES. De U16-gemeenten maken afspraken wat ze gaan 
doen, dus per gemeente hoeveel zonnevelden en windmolens men wil bouwen – en kansrijke gebieden. 
Het goede nieuws is dat de gewenste 1.8 TWh/jaar gehaald wordt, dat is 1/6 van het geschatte 
elektriciteitsverbruik bij 100% verduurzaming.  
 
Het slechte nieuws is dat het met de RES te langzaam gaat. Die 1/6 die ik noemde zou pas in 2030 
draaien. Maar het VN Klimaatpanel zegt dat je in 2030 al 70% gereduceerd moet hebben om het ergste 
te voorkomen. Deze zomer werd voor de zoveelste keer duidelijk dat het IPCC hierin gelijk heeft. Om 
maar dicht bij huis te blijven: overstromingen in Duitsland, België, en Nederland met 250 doden en een 
schade van 10 miljard. En het scheelde niet veel of het was in Nederland veel slechter afgelopen. Daarna 
kregen we nog hittegolven en bosbranden in Zuid-Europa. 
 
Kortom, de energietransitie moet sneller. En dat is niet omdat GroenLinks-milieugekkies dat nou zo 
graag willen, maar omdat de realiteit is dat er een ramp in slow motion op ons afkomt. Het moet in de 
komende 10 jaar gebeuren. 
 
Helaas zien we dat in plaats van met zijn allen te proberen eruit te komen, er partijen zijn die zo min 
mogelijk proberen te doen: laat anderen eerst maar eens. En wat krijg je dan? Als gemeente A geen 
zoekgebieden aanwijst, heeft gemeente B ook geen zin. Ik heb al vaak gehoord dat het in Houten “best 
wat minder kan, want we doen al zoveel”, maar willen wij onszelf vergelijken met het slechtste jongetje 
van de klas, of juist het goede voorbeeld geven? 
 
Voorzitter, we moeten niet meegaan in die negatieve spiraal. Want de energietransitie is onvermijdelijk 
en dat moeten we ook uitdragen. Laten we de anderen meetrekken. 
 
Ik ben blij met de uitvoering van onze motie over extra RES-communicatie: gemeente leg maar duidelijk 
uit wat er al gebeurt en wat er nog nodig is! Zet de informatie op de website van de gemeente, 
verspreid het overal, in het gemeentehuis, doe desnoods bij iedereen een folder in de bus. Laat iedere 
Houtenaar kennisnemen van de feiten. Bijvoorbeeld dat als we ons zonnekader uitvoeren én alle daken 
volleggen én Goyerbrug bouwen we er nog niet zijn: dan resteert er nog een opgave ter waarde van 
(bijvoorbeeld) nog 50 ha zonneveld en 4 windmolens. Laten we dus de discussie voeren over waar, maar 
niet meer over de noodzaak. 
 
Voorzitter: ik zei u al dat haast geboden is: er gaat geen week voorbij zonder slecht klimaatnieuws. Maar 
er is nog een reden voor haast (i.i.g in de planning): er is nog veel extra netcapaciteit nodig, en 
netcapaciteit bijbouwen kost tijd. Daarom moeten we zo snel mogelijk vastleggen waar we gaan 
bouwen in overleg met Stedin én met inwoners. 
 
De energietransitie is onvermijdelijk en moet sneller. Dus waarom wachten? Wat mij betreft gaan we 
direct door met bekijken van álle zoekgebieden en kijken welke het beste is. Vandaar onze motie, om in 
ieder geval te beginnen met zoekgebied E. Dat ligt aan de snelweg, wat de meeste mensen een goede 
locatie voor windmolens vinden (“no regret”). En laten we daar een mooi gemeenschapsproject van 
maken, wat mij betreft zou zelfs de gemeente aandeelhouder kunnen zijn – wellicht kan dan zelfs de 
OZB omlaag in de toekomst. 
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In dit verband wil ik de wethouder ook oproepen gemeentelijk eigendom verder te onderzoeken, ook -of 
met name- binnen de U16! 
Ik wil bij deze iedereen oproepen om onze motie -of het zeer sympathieke amendement van D66- te 
steunen. We moeten i.i.g. verder met onderzoek. 
 
Tenslotte de energietransitie wordt vaak negatief geframed. Ten onrechte. De energietransitie is niet 
eenvoudig, maar wel positief. 
 Door gewone centrales te sluiten boeken we volgens GGD 40% gezondheidswinst door minder 

fijnstof. 
 We stappen over op oneindige, gratis energiebronnen: We worden onafhankelijk van onaangename 

regimes met olie- en gasvoorraden. Met de huidige prijsstijging zie je weer hoe goed dat is. 
 We krijgen zelf onze energievoorziening in handen: het wordt weer een publiek goed waar we 

allemaal voordeel van hebben. 
 
De energietransitie moet sneller. 
De energietransitie is onvermijdelijk. 
De energietransitie is positief. 
Dus laten we nu doorpakken. 
 
Wij stemmen dus met overtuiging voor het RES-voorstel. 
 
Dank u wel. 


